
Pensionärsrådets sammanträde den 11 april 2023 

Besök, stadsdelsnämndens ordförande och vice ordförande 
Marre Mayr (V), ordförande i stadsdelsnämnden presenterar sig för rådet.  

Dialog förs med rådet gällande detaljplaner, boendekostnader för pensionärer och vilka 
åtgärder som kan vidtas för genomförande av en social och inkluderande bostadspolitik. 
Vidare diskuteras behovet av olika lokaler som samlingspunkter samt boendeformer 
anpassade för äldre, att bostäder för äldre är integrerade i vanliga bostadshus för att 
motverka segregation. Rådet lyfter fram utmaningarna i att hitta lokaler som kan utgöra 

samlingspunkter för föreningar mfl. 
 
Under besöket framför rådet också komplexiteten med stadens inriktning att fler ska cykla 
och åka kollektivt. Behovet av parkeringsplatser behöver tillgodoses i områden där det byggs 
bostäder för att möjliggöra äldres delaktighet och rörlighet i samhället. 
 

Tidigare har det varit möjligt för pensionärer att äta lunch i skolmatsalarna. Det finns en 
efterfrågan gällande den möjligheten och rådet framför önskemål om att det återigen ska bli 

möjligt. 
 
Rådet framför behovet och betydelsen av Gode män och rådande svårigheter att få personer 
att åta sig uppdraget 

. 
Rådet informeras om att det vid kommande nämndsammanträde, under öppet forum, 
kommer att ges en presentation av byggplaner. 
 

Ärenden till nämndsammanträdet den 20 april 
Ärende : Underlag för budget 2024 med inriktning för 2025 och 2026 för Farsta 
stadsdelsnämnd 
Rådet framför att det finns svårigheter att få en helhetsbild dels på grund av sifferexercis, 

dels då dokumentet med tillhörande bilagor i vissa hänseenden är motsägelsefulla. Som 
exempel nämner rådet det som står om prognosen att andelen äldre ökar inom vissa 

åldersgrupper med ökat äldreomsorgsbehov som följd samtidigt som det står att läsa att 
flera stora planerade bostadsprojekt i Farsta är pausade till följd av det ekonomiska läget i 
Sverige och omvärlden 
 

Ärende: Utveckla parkleken Forsängen i Farsta strand med parkour för seniorer 
Svar på medborgarförslag 

Rådet ansluter till förvaltningens svar. Rådet framför att det vore positivt om genomförandet 
kan tidigareläggs. Vidare föreslår rådet att det uppförs en orienteringskarta med anvisande 
text om hur trappor med ledstänger, bänkar, marksten låga murar och räcken kan användas 
för parkourträning.  
 
 

 



Information från förvaltningen 
Förvaltningen informerar och svarar på frågor om följande. 
 

Underlag för budget 2024 med inriktning för 2025 och 2026 för Farsta stadsdelsnämnd  
Förvaltningen och rådet för dialog om de strategiska punkter som avdelningen för 
äldreomsorg prioriterar: 

• En äldreomsorgslag har tidigare aviserats träda i kraft 1 januari 2024. 
Förvaltningen följer utvecklingen och har handlingsberedskap. 

• Omställning till en god och nära vård i syfte att ge en samordnad vård som stärker 
hälsa och förebygger fysisk och psykisk ohälsa  

• Kompetenssäkra och -utveckla äldreomsorgens medarbetare utifrån krav 
och prioriterade områden såsom psykiatri, beroendesjukdomar, palliativt 
förhållningssätt och vård och språkkunskaper i svenska  

• Fortsätta att utveckla det förbyggande och uppsökande arbete inom 
äldreomsorgen. 

• Utveckla användandet av digital teknik inom äldreomsorgen. 

• Säkerställa krisberedskap inom äldreomsorgens verksamheter 

Seniorverksamheten 
• En reporter på Sveriges radio kontaktade seniorverksamheten efter att fått tips om 

att det är den bästa seniorverksamheten söder om city. Inslag om och från 
seniorverksamheten i radioprogrammet Kropp och själ i P1. Länk till 
radioprogrammet: https://sverigesradio.se/avsnitt/ar-gammal-ensam 

 

• Seniorverksamheten började i mars med promenadgrupper i Sköndal och Tallkrogen.  

 

• Tisdagen 23 maj arrangeras dejting för seniorer i Farsta och Enskede-Årsta-Vantör i 

Ladan, Farsta Gård.  

 

• Seniorverksamheten kommer att ha öppet under hela sommaren och erbjuda olika 
aktiviteter som exempelvis boule, fika, frågesport, små utfärder och promenader. 

Vidare planeras för sång och musik på Farsta Gård, Onsdagar i Ladan. 
 

• Under sommaren kommer förvaltningen att arrangera fyra utflykter med buss. 

Utflykterna genomförs i samarbete med PRO Farsta och Gubbängens 
trädgårdstadsförening. Utflyktsmålen presenteras på torsdagskaféet 27 april klockan 

13.00 
 

• Liksom föregående år kommer en utflykt till Gröna Lund att arrangeras. Datum är 
ännu inte fastställt. 

 

 
 
 

https://sverigesradio.se/avsnitt/ar-gammal-ensam
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